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P R O T O K Ó Ł    Nr III.2018

ze zwyczajnej III sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 28 grudnia  2018 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 1200, a zakończyła o godz. 1330 .  

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  12,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 
Obecni:

1.Bach Krzysztof

2.Bułatewicz Wojciech

3.Horosz Katarzyna

4.Jaroszewicz Grzegorz

5.Jucha Magdalena

6.Kędyś Elżbieta Irena

7.Łapiński Mariusz 

8.Małoń Adam

9.Normantowicz-Horczak Małgorzata

10.Olchowik Danuta

11.Olchowik Leszek

12.Onoszko Michał Antoni

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Oleksza Sławomir

3. Stasiewicz Jerzy Zbigniew



2
Uczestniczyli:

1. Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

2. Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

3. Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

4. Ewa Katarzyna Grasewicz - Kierownik GOPS

5. Tomasz Tarasewicz - Dyrektor ZGK

6. Elżbieta Grażyna Jaroszewicz - Dyrektor GOAKiR

7. Aleksander Lickiewicz - Nadleśniczy Nadleśnictwa Krynki

8. Andrzej Maksimiuk           - Przedstawiciel PSG w Szudziałowie

9. Adam Kaźmierczak - Komendant PSG w Krynkach

10.Wojciech Bułatewicz - Członek Rady Powiatowej Izby Rolniczej

11. Leszek Olchowik  - Delegat do Walnego Zgromadzenia PIR

12.Mirosław Surowiec - Prezes  Zarządu Gminnego OSP

13.Sołtysi wsi - 9 osób.

Otwarcia  III  sesji  dokonał  Pan Leszek Olchowik –  Przewodniczący  Rady
Gminy. Przywitał przybyłych na obrady, a następnie poinformował, że z uwagi na
usprawiedliwioną nieobecność  na poprzednich sesjach Pani Elżbiety Ireny Kędyś
złoży ona obecnie ślubowanie. 

Na wstępie na prośbę Pana Leszka Olchowika – Przewodnicząca Gminnej
Komisji Wyborczej wręczyła Pani Elżbiecie Irenie Kędyś zaświadczenie o wyborze
na radną.

Po tym Pan Leszek Olchowik poinformował też o procedurze ślubowania.

Następnie  poprosił  wszystkich  o  powstanie,  odczytał  rotę  ślubowania
i wymienił imiona i nazwisko Elżbiety Ireny Kędyś.

Radna Kędyś wypowiedziała słowo „Ślubuję” dodając od siebie „Tak Mi dopomóż
Bóg”.

Po ślubowaniu przystąpiono do przyjęcia porządku obrad. Przewodniczący
Rady Gminy przypomniał projekt porządku przekazanego łącznie z zaproszeniami.

Pan  Tadeusz  Tokarewicz  –  Wójt  Gminy  wnosił  o  uzupełnienie  porządku
o punkt dotyczący upoważnienia go do zawarcia umowy.
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Za przyjęciem porządku z poprawką głosowało 12 radnych. Nie było głosów
przeciwnych i głosów wstrzymujących się.

Porządek:

1.Otwarcie.
2.Wręczenie zaświadczenia o wyborze  i ślubowanie radnej.
3.Ustalenie porządku.
4.Informacja Wójta Gminy o działach w okresie od I sesji Rady Gminy.
5.Przyjęcie Gminnego programu wspierania rodziny na lata 2019-2021.
6.Przeznaczenie  do sprzedaży  nieruchomości.
7.Przyjecie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2019 rok.
8.Ustalenie zasad wypłaty diet radnym.
9.Wprowadzenie zmiany w budżecie gminy na 2018 rok.
10.Uchwalenie WPF oraz budżetu gminy na 2019 rok.
11. Przyjęcie programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na
2019 rok.
12.Zmiana Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.
13.Uzupełnienie składu Komisji Rady Gminy.
14.Wyrażenie zgody na przekazanie zadania w zakresie dowozu uczniów 
  o specjalnych potrzebach kształcenia z terenu gminy przez Stowarzyszenie
  „Edukator” z siedzibą w Łomży.
15.Upoważnienie Wójta Gminy do zawarcia umowy.
16.Przyjecie planu pracy Rady Gminy na 2019 rok i zatwierdzenie planów pracy
Komisji.
17.Wolne wnioski.
18.Odpowiedź na wolne wnioski.
19.Przyjęcie protokołów z I i II sesji Rady Gminy.
20.Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Jak wyżej w niniejszym protokole.
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Ad.4.

Informację  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  od  I  sesji  Rady  Gminy
przedstawił Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy.

Dane  odnośnie  pracy  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  przedstawił  jego
Dyrektor Pan Tomasz Tarasewicz.

(Informacje w załączeniu do protokołu)

Uwag nie było i Rada Gminy przyjęła do wiadomości treść informacji oraz
zakres podejmowanych działań.

Ad.5.

Materiały będące przedmiotem obrad,  w tym dane o opiniach Komisji  na temat
materiałów były w posiadaniu radnych.
(Kopie materiałów w załączeniu).

Wyjaśnienia dotyczące projektu programu wspierania rodziny na lata 2019-
2021  z  upoważnienia  Wójta  przedstawiła  Pani  Ewa  Katarzyna  Grasewicz  –
Kierownik GOPS.

Uwag  nie  było  i  po  odczytaniu   przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy
projektu  –  uchwałę  przyjęto  12  głosami.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr III.11.2018

stanowi w protokole stronę Nr 13.

Ad.6.

W tej części obrad przystąpiono do  przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości.

Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy poinformował, że chodzi o działkę
we wsi Knyszewicze, której wartość przekracza 20 tys. złotych. W takim przypadku
na sprzedaż zgodę wyraża Rada Gminy.

Uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt
i poddał pod głosowanie.

 Uchwałę przyjęto 12 głosami. 
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UCHWAŁA  Nr III.12.2018

stanowi w protokole stronę Nr 23.

Ad.7.

Z  upoważnienia  Wójta  Gminy  projekt  programu  współpracy  z  organizacjami
pozarządowymi przedstawił Pan Jan Muciuś – Inspektor w Urzędzie Gminy.

Uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt i poddał
pod głosowanie.

 Uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr III.13.2018

stanowi w protokole stronę Nr 24.

Ad.8.

Sprawa wysokości diet radnych analizowana była szczegółowo podczas posiedzeń
Komisji. Które wypowiedziały się za utrzymaniem dotychczasowej ich wysokości.

Projekt uchwały uwzględniał stanowiska Komisji.

Uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt i poddał
pod głosowanie.

 Uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr III.14.2018

stanowi w protokole stronę Nr 30.

Ad.9.

Wójt  Gminy  wyjaśnił,  że  koniec  roku  powoduje  konieczność  dostosowania
dochodów  i  wydatków  budżetu  do  aktualnej  sytuacji.  Następnie  upoważnił
Skarbnika  Gminy  Panią  Annę  Czeremcha  do  szczegółowego  przedstawienia
propozycji.
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Wypowiedzi  na  ten  temat  nie  było  wobec  tego  Pan  Leszek  Olchowik  odczytał
projekt uchwały dotyczący zmian budżetu i poddał pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 12 głosami.  
 

UCHWAŁA  Nr III.15.2018

stanowi w protokole stronę Nr 32.

Ad.10.

Ta część obrad dotyczyła uchwalenia WPF oraz budżetu gminy na 2019 rok. 
Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy stwierdził między innymi:

– Celowym jest uchwalenie budżetu jeszcze w tym roku.
– Opinia RIO odnośnie projektu WPF i budżetu na 2019 rok jest pozytywna.
– Pamiętać  trzeba,  że  subwencja  jest  niższa.  Niższe  będą  dochody.  Zadań

jednak nie ubywa.
– Przewidziano odpowiednie do możliwości środki na inwestycje.

Następnie szczegółowe dane z upoważnienia Wójta przedstawiła pani Anna
Czeremcha – Skarbnik Gminy.

Głosów  odnośnie  przedłożonych  materiałów  nie  było.  W związku  z  tym
Przewodniczący Rady Gminy odczytał kolejno projekty uchwał  i kolejno poddał
pod głosowanie.

 Uchwałę w sprawie WPF na lata 2019-2027 przyjęto 11 głosami. 
Za przejęciem byli:

1. Bach Krzysztof

2. Bułatewicz Wojciech

3. Horosz Katarzyna

4. Jaroszewicz Grzegorz

5. Jucha Magdalena

6. Łapiński Mariusz 

7. Małoń Adam

8. Normantowicz-Horczak Małgorzata

9. Olchowik Danuta

10.Olchowik Leszek

11.Onoszko Michał Antoni
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Głosów przeciwnych nie było.

Wstrzymała się od głosu   Kędyś  Elżbieta Irena

UCHWAŁA  Nr III.16.2018

stanowi w protokole stronę Nr 42.

Uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2019 rok przyjęto 11 głosami. 

Za przejęciem byli:

1. Bach Krzysztof

2. Bułatewicz Wojciech

3. Horosz Katarzyna

4. Jaroszewicz Grzegorz

5. Jucha Magdalena

6. Łapiński Mariusz 

7. Małoń Adam

8. Normantowicz-Horczak Małgorzata

9. Olchowik Danuta

10.Olchowik Leszek

11.Onoszko Michał Antoni

Głosów przeciwnych nie było.

Wstrzymała się od głosu   Kędyś  Elżbieta Irena

UCHWAŁA  Nr III.17.2018

stanowi w protokole stronę Nr 57.

Ad.11.

Z  upoważnienia  Wójta  Gminy  projekt  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania
problemów  alkoholowych  przedstawił  Pan  Jan  Muciuś  –  Inspektor  w  Urzędzie
Gminy.
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Uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt i poddał
pod głosowanie.

 Uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr III.18.2018

stanowi w protokole stronę Nr 87.

Ad.12.
 
Pan Tadeusz  Tokarewicz   -  Wójt  Gminy  odnosząc  się  do   propozycji  zmiany
Statutu  GOPS wyjaśnił,  że  zachodzi  potrzeba  unormowania  sytuacji  w zakresie
załatwiania wszelkich spraw socjalnych.  Część spraw była załatwiana przez Urząd
Gminy. Po zmianie ten sam pracownik będzie te same sprawy załatwiał w ramach
struktury organizacyjnej GOPS.

Dalsze  wyjaśnienia  dotyczące  projektu  zmiany  Statutu  z  upoważnienia  Wójta
przedstawiła Pani Ewa Katarzyna Grasewicz – Kierownik GOPS.

Uwag  nie  było  i  po  odczytaniu   przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy
projektu  –  uchwałę  przyjęto  12  głosami.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr III.19.2018

stanowi w protokole stronę Nr 91.

Ad.13.

Przewodniczący  Rady  Gminy  wyjaśnił,  że  po  złożeniu  ślubowania  przez  Panią
Kędyś Rady Gminy powinna o jej osobę uzupełnić skład  Komisji Rady.

Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś  wyraziła  chęć  pracy  w  Komisji  Rozwoju
Gospodarczego.

W związku z tym Pan Leszek Olchowik odczytał projekt uchwały i poddał
pod głosowanie.

Uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr III.20.2018

stanowi w protokole stronę Nr 94.
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Ad.14.

Pan Tadeusz Tokarewicz  - Wójt Gminy odnosząc się do  wniosku o upoważnienie
do zawarcia porozumienia ze Stowarzyszeniem „Edukator” wyjaśnił, że wynika to z
faktu  uczęszczania  ucznia  z  naszej  gminy  do  szkoły  w  Janowszczyźnie
prowadzonej przez te Stowarzyszenie. Chodzi o pokrycie części kosztów dowozu
ucznia.

Uwag  nie  było  i  po  odczytaniu   przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy
projektu  –  uchwałę  przyjęto  12  głosami.  Nie  było  głosów  przeciwnych
i wstrzymujących się.

UCHWAŁA  Nr III.21.2018

stanowi w protokole stronę Nr 95.

Ad.15.

Pan  Tadeusz  Tokarewicz   -  Wójt  Gminy  poinformował,  że  zachodzi  potrzeba
zawarcia umowy na wykonanie projektu budowy wodociągu do Łaźniska. By taką
umowę zawrzeć niezbędna jest zgoda Rady Gminy.

Uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt i poddał
pod głosowanie.

 Uchwałę przyjęto 12 głosami. 

UCHWAŁA  Nr III.22.2018

stanowi w protokole stronę Nr 96.

Ad.16.

Uwag do projektu planu pracy Rady Gminy na 2019 rok oraz do planów pracy
Komisji na 2019 rok nie było i w głosowaniach:

– plan pracy Rady Gminy na 2019 rok  przyjęto 12 głosami.
– plany pracy Komisji Rady Gminy na 2019 rok zatwierdzono  12 głosami.
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Ad.17.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Michał Antoni Onoszko
–  Poprawił się częściowo stan dróg. Mam w związku z tym pytanie. Czy sprzęt

odśnieżający drogi o nawierzchni asfaltowej nie może być opuszczany niżej by
zgarnąć cały śnieg? By nie zostawał tworząc koleiny.  Mieszkańcy dzwonili do
PZD w tej  sprawie.  PZD w przyszłości  może  odmawiać  zawierania  umowy
z naszym ZGK.

Pan Krzysztof Bach
– Zamontować  lampę  oświetlenia  ulicznego  przy  ul.  Działkowej

w Szudziałowie.

Pani Magdalena Jucha
– Usunąć  z  poboczy  drogi  powiatowej  drzewa  i  krzewy  utrudniające

widoczność na odcinku Nowy Ostrów – Sosnowik,

Pani Danuta Olchowik
– Usunąć uszkodzenie lampy oświetlenia ulicznego we wsi Ostrów Północny

przy  posesji Nr 45.

Pan Adam Małoń
– Wyjaśnić  w  jakim  terminie  zostanie  uruchomiony  nadajnik  telefonii

komórkowej w Wierzchlesiu.

Pani Bożena Redos
– Usunąć z poboczy drogi krzaki ograniczające widoczność i utrudniające ruch

pojazdów  na odcinku od  Słójki w stronę Słoi.
– Zamontować lampy oświetlenia ulicznego w Słójce.

Pan Józef Żynel
– Nikt nie wspomina o sołtysach. Sołtysi mają niskie diety za udział w sesjach.

Ad.18.

Pan  Tadeusz  Tokarewicz  – Wójt  Gminy  ustosunkowując  się  do  wypowiedzi
stwierdził:

– Do odśnieżania mamy ok. 107 km dróg powiatowych. Teren gminy jest rozległy.
W szybkim czasie nie da się odśnieżyć całości dróg, w tym też dojazdów do
kolonii.
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– Odśnieżanie  na  drogach  powiatowych  możemy  prowadzić  po  sygnale  od

Powiatowego  Zarządu  Dróg.  W  innym przypadku  nie  zapłaci  za  wykonane
roboty. Przy pierwszych opadach otrzymaliśmy zlecenie ok. godz. czternastej.
W  międzyczasie  mokry śnieg zamarza  i  trudno dokładnie odśnieżyć.  Sprzęt
zjechał po godzinie dwudziestej pierwszej.

– We  wsi  Słójka  by  zamontować  lampy  oświetlenia  ulicznego  potrzebne  są
w części dodatkowe słupy. To wiąże się z koniecznością opracowania projektu
oraz kosztami.

– Sprawę  wycięcia  krzaków  przy  drogach  powiatowych  przekaże  się  do  PZD
w Sokółce.

– Część  cienkich  drzew  mogliby  wyciąć  właściciele  działek  sąsiadujących
z drogami.

– Sygnały o awariach oświetlenia ulicznego są przekazywane do konserwatora.
Usunięcie ich może się opóźniać bowiem przyjazd następuje po zgromadzeniu
kilku zgłoszeń. Wówczas koszt jest niższy. Za każdy wyjazd naliczane są opłaty.

Ad.19.

Protokoły z I oraz z II sesji Rady Gminy były do wglądu radnych.

Pan  Wojciech  Bułatewicz  zwrócił  uwagę  na  błąd  w  protokole  Nr  I,
polegający na niewłaściwym wpisaniu w pkt.  8 nazwiska radnej  Normantowicz-
Horczak.

Pan Jan Muciuś – Inspektor zapewnił, że pomyłka zostanie usunięta.

Po tym w głosowaniu protokoły zostały przyjęte 11 głosami.
Za przejęciem byli:

1. Bach Krzysztof

2. Bułatewicz Wojciech

3. Horosz Katarzyna

4. Jaroszewicz Grzegorz

5. Jucha Magdalena

6. Łapiński Mariusz 

7. Małoń Adam

8. Normantowicz-Horczak Małgorzata

9. Olchowik Danuta

10.Olchowik Leszek

11.Onoszko Michał Antoni

Głosów przeciwnych nie było.
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Wstrzymała się od głosu   Kędyś  Elżbieta Irena.

Ad.20.

Pan Leszek Olchowik – Przewodniczący Rady Gminy złożył wszystkim życzenia z
okazji  zbliżającego  się  Nowego  Roku  oraz  życzenia  z  okazji  zbliżających  się
prawosławnych Świąt Bożego Narodzenia.

Po  tym wobec  wyczerpania  porządku   dokonał  zamknięcia  III  zwyczajnej  sesji
Rady Gminy dziękując wszystkim za  udział.

 
Protokołował:       PRZEWODNICZĄCY
Jan Muciuś Leszek Olchowik


